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sta i gminy, by dojść do po
rozumienia. Jest na to 
szansa? 
Cały czas na to liczymy. Są 

takie wstępne deklaracje 
z obu stron. Tylko trzeba pa
miętać, że te konsultacje tak 
naprawdę zwiążą nam ręce. 
Z nowymi już nie zdążymy. 
Decyzja będzie należała 
do Rady Ministrów. 

W tej jednak sprawie, mam 
takie wrażenie, oba słup
skie samorządy walczą 
na noże. Pani wójt zapo
wiedziała demonstrację 
pod ratuszem. 

Tak, wiemy, że takowe się 
odbędą. My staramy się do
trzeć do mieszkańców argu
mentami. Staramy się mimo 
wszystko budować pozytyw
ny przekaz, na zasadzie ko
rzyści, które mieszkańcy mo
gliby po przyłączeniu mieć. 
Z drugiej strony, jak widać, 
nie możemy na to liczyć. Ja 
przy okazji chcę zdemento
wać stanowczo plotki. Miasto 
nie tworzy fikcyjnych kont, 
stron, nowych społeczności, 
by obrażać mieszkańców 
gminy. Tc są działania osób, 
które z miastem nie mają nic 
wspólnego. Jeśli ktoś sugeru
je udział w tym miasta, to kła
mie. My chcemy przekonać 
mieszkańców argumentami. 

K2329HH1 

PROCEDURA 
Procedura w tej sprawie, 
którą rozpoczęła decyzja 
Rady Miejskiej w Słupsku, 

jest taka, że w mieście 
zostaną przeprowadzone 
konsultacje wśród miesz

kańców. Następnie wniosek 
trafi do wojewody i rządu. 

Wtedy odbędą się konsulta
cje wśród mieszkańców 

przyłączanych terenów. Co 
ciekawe, zmiana w gminie 

rodzi też zmianę granic 
w powiecie słupskim. 

Decyzja w sprawie posze
rzenia miasta należy 
do premiera i Rady 

Ministrów. 

SEKRETARZ SŁUPSKA: BĘDZIE SPECJALNA 
OFERTA DLA MIESZKAŃCÓW SOŁECTW 
GizegorzHilarecki 
grzegorz.hilarecki@gp24.pl 

Samorząd 

Rozmowa z Łukaszem Kobu
sem. sekretarzem miasta 
Słupska, o procedurze przyłą
czenia do Słupska sołectw: 
Bierkowo, Krępa Słupska. Pła-
szewko, Strzelino, Włynków-
ko. Siemianice (sołectwo Sie-
mianice oraz część sołectwa 
Swochowo-Niewierowo). 

Był pan z ramienia miasta 
na wszystkich pięciu spo
tkaniach zorganizowanych 
przez samorząd gminy 
Słupsk w sprawie zmiany 
granic administracyjnych 
Słupska. Zabierał pan tam 
głos, ale czy był on słyszal
ny? 
- Na tych spotkaniach było 

bardzo dużo emocji. Czasami 
one brały górę. Na spotkaniu 
w Bierkowie zadziało się już 
chyba za dużo. Miasto wyda
ło w tej sprawie oświadcze
nie. My nie mieliśmy na tych 
spotkaniach możliwości prze
kazania rzeczowych argu
mentów. Teraz chcemy ze
brać te wszystkie informna-
cje, obawy mieszkańców, 
u tych osób, które brały 
udział w spotkaniach. Bę
dziemy dla nich przygotowy
wali konkretną ofertę. Poka
żemy, co miasto może im za
oferować w związku z rozsze
rzeniem granic. 

Kiedy poznamy szczegóły? 
- Najpóźniej w przyszłym 

tygodniu. Będzie przygoto
wany pakiet. Tak naprawdę 
oddzielnie dla każdego sołec
twa. Będziemy mieli urucho
mioną specjalną stronę inter
netową i dla naszych miesz
kańców, jak i mieszkańców 
sołectw z gminy Słupsk, 
o których przyłączenie bę
dziemy występowali do Rady 
Ministrów. Tam będą kon
kretne informacje i szczegóły 
naszych propozycji inwesty
cji, rozwiązań komunikacyj

Cała procedura ma zakoń
czyć się w tym roku. Dla nas 
najważniejszym terminem 
jest 31 marca. Do tego dnia 
musimy do wojewody złożyć 
wniosek. Formalnie jest on 
skierowany do Rady Mini
strów, ale procedura jest taka, 
że składa się go do wojewody, 
a ten w ciągu miesiąca wyrazi 
w tej sprawie własną opinię. 
Konsultacje społeczne 
z mieszkańcami będziemy ro
bili, jak tylko uchwała w tej 
sprawie zostanie opublikow-
na w „Dzienniku Urzędo
wym". 

Jak rozumiem, w tym cza
sie będziecie komuniko
wali się z mieszkańcami so
łectw. które miasto chce 
przyłączyć, by rozwiać ich 
obawy z tym związane. 
Na przykład o darmowe 
lekcje pływania, oświatę 
itd. Tu wszystko zostanie 
tak. jak było? 
Nie. Jeżeli chodzi o dodat

kowe zajęcia, w których 
uczestniczą dzieci w szkołach 
na terenie gminy, to my anali
zujemy to. Na pewno zapew
nimy dostęp do lekcji pływa
nia w Trzech Falach. Jeśli 
chodzi o lodowisko, to miasto 
go nie ma. W pozostałych 
kwestiach będziemy chcieli 
sprostać oczekowaniom ro
dziców dzieci. 

Czy słupski samorzą będzie 
zadowolony, jeśli niecała 
uchwała o włączeniu tych 
pięciu sołectw i jednego ob
rębu zyska akceptację Rady 
Ministrów? 
Ja mam wrażenie, że ta 

uchwała nie jest robiona 
na jakiś szczególny zapas. 
Z jakimś takim zapasikiem, 
żeby można było z czegoś 
zrezygnować. Ale każde przy
łączenie, nawet części tych 
sołectw, będzie dla miasta 
bardzo korzystne. 

Starosta słupski na naszych 
łamach mówił, że liczy, iż 
po konsultacjach społecz
nych i wyrażeniu woli 
mieszkańców miasta na
stąpią rozmowy władz mia

My staramy się dotrzeć do mieszkańców argumentami. Staramy się mimo wszystko budować 
pozytywny przekaz, na zasadzie korzyści, które mieszkańcy mogliby po przyłączeniu mieć 

nych, które chcemy zapropo
nować mieszkańcom. Chce
my dotrzeć z informacjami, 
jakie przewidujemy stawki 
opłat i podatków lokalnych, 
które będą pobierane od na
szych nowych mieszkańców. 

Czy będą różnice między 
opłatami czy budżetem 
obywatelskim między starą 
a przyłączaną częścią mia
sta? 
- Budżet obywatelski bę

dzie rozdzielany według 
przepisów, ale jest on wyższy 
niż fiindusze sołeckie, które 
do tej pory były do dyspozycji 
mieszkańców przyłączanych 
sołectw. Jeśli chodzi o podat
ki, to faktycznie i nad tym 
pracujemy, by stworzyć dwie 
strefy opodatkowania. Jedna 
dla obecnych mieszkańców 
miasta, druga dla przyłącza
nych sołectw. Tak, by podatki 
pozostały na niezmienionym 

poziomie. To się przewijało 
na tych spotkaniach i nam się 
obijało o uszy, że mieszkańcy 
przyłączanych sołectw oba
wiają się wzrostu podatku 
od nieruchomości. Szczegól
nie dotyczy to osób niepro-
wadzących działalności go
spodarczej. Co więcej, chcieli
byśmy zaproponować to i na
szym mieszkańcom, że 
wprzyszłym roku prezydent 
miasta nie będzie wniosko
wał o zwiększenie podatków. 

Jak rozumiem, skoro poda
tek od nieruchomości jest 
obecnie wyższy w mieście, 
a niższy w gminie, to tak 
zostanie po powiększeniu 
miasta? 
Tak, będą obowiązy

wać dwie stawki. Pozostaną 
one na niezmienionym po
ziomie, więc mieszkańcy 
przyłączanych miejscowości 
będą płacili tyle, co w gminie. 

I tak pozostanie w przyszłym 
roku. 

Mają odbyć się konsultacje 
społeczne w Słupsku. Co 
one mają pokazać? Chce
cie. by mieszkańcy miasta 
poparli masowo zmianę 
granic miasta? 
My rozmawiamy już o tym 

z mieszkańcami. Widzimy, ja
ki jest odbiór tej sprawy w in-
terencie. Zarówno ze strony 
mieszkańców, jak i organiza
cji społecznych. Liczymy, że 
kwestia rozszerzenia miasta 
spotka się z bardzo przychyl
ną reakcją słupszczan 
i przede wszystkim z bardzo 
dużym poparciem naszych 
mieszkańców. 

Mieszkańcy miasta pytają 
o terminy w sprawie roz
szerzenia. Kiedy zostanie 
złożony formalny wniosek 
w tej sprawie? 

głos słupska 
ADRES REDAKCJI 
Słupsk, 
ul. Henryka Pobożnego 19 
www.gp24.pl, 
e-mail: redakcja.gp24@polskapress.pl 

REDAKTOR NACZELNY 
GŁOSU DZIENNIK POMORZA 
Przemysław Szymańczyk 
przemyslaw.szymanc2yk@p0lskapress.pl, 
tel. 607287664 

REDAKTOR PROWADZĄCY 
Piotr Peichert 
tel.59848-81-00 
piotr.peichert@polskapress.pl 

BIURO OGŁOSZEŃ 
Słupsk 
ul. Henryka Pobożnego 19 
al. Sienkiewicza 
tel. 59 848 8103 

BIURO REKLAMY 
Słupsk, ul. Henryka Pobożnego 19 
tel. 59 848 8101 

DZIAŁ ONLINE 
Słupsk, ul. Henryka Pobożnego 19 
tel. 59 848 81 Ot 

PRENUMERATA 
tel. 943473537 

POLSKA 
PRESS 

WYDAWCA Polska Press Sp. z 0.0., 
O. Koszalin 75-004 Koszalin, 
ul. Mickiewicza 24, www.gk24.pl, 

PREZES ODDZIAŁU 
Piotr Grabowski 

DRUK Polska Press Sp. z 0.0. 
ul.Słowiańska3a, Koszalin 

PROJEKT GRAFICZNY 
Tomasz Bocheński 

©©-umieszczenie takidi dwóch znaków przy Artykule, 
w szczególność przy Aktualnym Artykule, oznacza możli
wość jego dalszego rozpowszechniania tylko i wyłącznie 
po uiszczeniu opłaty zgodnie z cennikiem zamieszczonym 
na stronach www.gk24.pl/tresa,www.gp24.pl/tresci, 
www.gs24.pl/tresci, i w zgodzie z postanowieniami niniej
szego regulaminu. 

http://www.gp24.pl
mailto:przemyslaw.szymanc2yk@p0lskapress.pl
http://www.gk24.pl
http://www.gk24.pl/tresa,www.gp24.pl/tresci
http://www.gs24.pl/tresci


mrnm 

Głos Słupska 
Piątek, 28.01.2022 Informacje 03 

W OBJEŹDZIE SPALIŁ SIĘ WIELORODZINNY 
DOM. LUDZIE STRACILI DACH NAD GŁOWĄ. 
POMAGA IM GMINA USTKA I SĄSIEDZI 

Bogumiła 
Rzeczkowska 
bc^umila.rzeakowska@gp24.pl i 

12 zastępów straży pożarnej 
całą noc gasiło pożar, który 
wybuchł w niedzielę późnym 
wieczorem w Objeździe 
w gminie Ustka. W pożarze 
nikt nie ucierpiał, ale lokato
rzy stracili mieszkania. Pogo
rzelcom pomaga gmina 
i mieszkańcy wsi. 

- Do pożaru doszło w Objeździe 
przy ulicy Bałtyckiej. Zgłoszenie 
otrzymaliśmy w niedzielę o go
dzinie 21.24 - mówi Piotr Basa-
rab, rzecznik Komendy Miej
skiej Państwowej Straży Pożar
nej w Słupsku. - Na miejsce za
dysponowano 12 zastępów pań
stwowej i ochotniczej straży po
żarnej. Palił siębudynekmiesz-
kalny wielorodzinny. Objęte po
żarem były trzy mieszkania. 
Mieszkańcy ewakuowali się 
przed przybyciem strażaków. 
Działania trwały do godziny 8 
rano w poniedziałek. Na szczę
ście nie ma osób poszkodowa
nych. Na tę chwilę nie jest znana 
przyczyna powstania pożaru. 

Na miejsce pożaru pojechała 
wójt gminy Ustka Anna Sob-
czuk-Jodłowska. 
- Pożar dotknął lokatorów czte
rech mieszkań w tym budynku 
- mówi. - W jednym mieszka 
starsza pani, około 8o-letnia. 
W drugim samotny mężczyzna. 
W trzecim trzyosobowa ro
dzina. Właściciel czwartego 
przyjeżdża tylko na wakacje. 
W tej chwili właśnie jest w dro
dze. 

Wójt zaznacza, że wszyscy 
pogorzelcy mają gdzie przeno
cować, ale na dłuższą metę pro
blem będzie z rodziną, ponie
waż ci ludzie mogą zatrzymać 
się u wujka tylko na kilka nocy. 
- Pomyślimy nad udostępnie
niem im świetlicy, będziemy 
szukać lokalu socjalnego. 
Wszystkich lokatorów obej
miemy pomocą, jeśli taka bę
dzie potrzebna - zapewnia 
Anna Sobczuk-Jodłowska. - In
spektor nadzoru budowlanego 
stwierdził, że w tym domu nie 
da się mieszkać. Poleciała cała 
więźba dachowa. W najlepiej 
zachowanym mieszkaniu nie 
ma sufitu. Wszystko jest zalane, 

osmolone. Czekam na raport 
nadzoru, czy całość zostanie 
wyburzona, czy da się coś wy
remontować. 

Jednocześnie wójt zazna
cza, że w tych dramatycznych 
chwilach lokatorzy nie będą po
zostawieni samo sobie: 
- Zapewniamy pogorg^lcpm 
obiady w szkole, pomożemy 
w uporządkowaniu terenu. 
Działają już nasze Centrum In
tegracji Społecznej w Rowach 
i Gminny Ośrodek Pomocy Spo
łecznej. 

Mieszkania nie były ubez
pieczone oprócz tego, którego 
właściciel nie mieszka na co 
dzień w Objeździe. Wójt zapo
wiada też całoroczne zwolnie
nie z podatków, wypłatę zapo
móg w wysokości około trzech 
tysięcy oraz podstawienie kon
tenerów, bo wszystko trzeba 
uprzątnąć i wywieźć, a koszty 
tego także są znaczne. 

- Bardzo ładnie zareagowała 
wieś. Mieszkańcy od razu po
spieszyli z pomocą. Ludzie 
biorą rzeczy, które nadają się 
jeszcze do użytku, czyszczą je, 
piorą - dodaje wójt. - Myślimy 
o zorganizowaniu zbiórki pu
blicznej. 
©® Pożar w Objeździe pod Ustką. Spalił się dom wielorodzinny 
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Ustka 
Ośrodek wypoczynkowy 
..Czarodziejka" w Ustce nadal 
będzie czarować swoim wy
glądem. Nie zostanie zburzo
ny. lecz wyremontowany, 
a w jego sąsiedztwie powsta
ną nowoczesne apartamenty. 
Tak zapewniają inwestor -
spółka Kierunek Ustka i dewe
loper Duda Devek>pment. 
( 

U
slczan niepokoi fakt, że 
„Czarodziejka 5" zosta
nie zburzona. Dlatego 
że na ogrodzeniu pose
sji pojawiły się reklamy 

z hasłem „Tu powstaje coś no
wego", „Apartamenty na sprze
daż". Wpisany do wojewódz
kiej ewidencji zabytków, posa
dowiony na wydmie piękny 
ośrodek wczasowy, opusz
czony kilka lat temu, niszczeje. 
Został doprowadzony prawie 
do ruiny. Teraz po raz kolejny 
zmienił właściciela. I jest 
szansa na to, że ocaleje, ale 
w jego sąsiedztwie pojawią się 
nowoczesne apartamenty. 

Monument ze strzechą 
Obiekt znajdujący się obecnie 
pod adresem ulica Leśna lb zo

stał wybudowany wdrugiej po
łowie lat 30. Od początku od-
stawał od willowej zabudowy 
okolicy, ponieważ zaprojekto
wano go z myślą, że będzie 
schroniskiem dla młodzieży. 
Autorem projektu był szczeciń
ski architekt Hans Reichert, 
a robotami kierował Wilhelm 
Jenssen. 

Co ciekawe, monumentalny 
gmach z bocznymi skrzydłami 
posiadał dach kryty strzechą, 
zwieńczającą ceglane mury, 
o częściowej konstrukcji pru
skiego muru. W 1938 roku 
otwarto nowoczesne schroni
sko młodzieżowe Hitlerjugend. 
Obiekt ten jest uznawany za je
den z nielicznych przykładów 
architektury totalitarnej 
w Ustce. 

W1945 roku, już w czasie 
pierwszych powojennych wa
kacji służył żeglarzom. Liga 
Morska utworzyła w Ustce 
Centralny Ośrodek Morski, 
do którego ściągnęli kapitano
wie i sternicy z różnych części 
kraju, którzy szkolili harcerzy. 
Obozy odbywały się tu regular
nie. Miasto przekazało Lidze 
Morskiej w użytkowanie „Dom 
pod Strzechą", jak określano 
wówczas ośrodek, a ulicę, 
przy której stał, nazwano na
wet Żeglarską. Później, nie
stety, całe dobra - wraz z przy
znanym usteckiemu COM 
jachtem „Generał Zaruski" -
przypadły paramilitarnej Po 1 a ; & < 

wszechnej Organizacji „Służba 
Polsce". 

Gdy nieruchomość przejął 
Fundusz Wczasów Pracowni
czych, ośrodek szkoleniowy 
na długie lata stał się ośrodkiem 
wczasowym o wdzięcznej na
zwie „Czarodziejka 5", posze
rzając bazę usteckich „Czaro
dziejek" i innych ośrodków 

FWP. Po transformacji ustrojo
wej Fundusz Wczasów Pracow
niczych pozbywał się pięknych 
willi. 

Niektóre z nich miały szczę
ście i zachowały dawny wy
gląd. Jeden z ośrodków został 
zeszpecony przeróbkami, drugi 
- doprowadzony do ruiny -
spłonął w nieznanych okolicz

nościach. Teraz „Czarodziejka 
5" ma odzyskać dawny blask. 

Nowoczesne sąsiedztwo 
„Czarodziejka 5", malowniczo 
położona w sąsiedztwie Parku 
Uzdrowiskowego, oddzielają
cego ją od Promenady Nad
morskiej, w jednej z archiwal
nych internetowych ofert 

s> 

sprzedaży była wystawiona 
z ceną 3 880 000 złotych. Nie
wielką jak na nadmorski 
obiekt o powierzchni 1146 m 
na działce o powierzchni 
4 844 mkw. 

- W kwietniu 2018 r. zostało 
wydane pozwolenie na bu
dowę dwóch budynków z loka
lami usługowymi o funkcjach 
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Wizualizacja inwestycji w Ustce przy ulicy Leśnej 

mających związek z uzdrowi
skiem oraz na przebudowę ist
niejącego budynku wraz z za
gospodarowaniem terenu -
mówi Elżbieta Sulima, zastępca 
naczelnika Wydziału Architek
toniczno-Budowlanego w Sta
rostwie Powiatowym w Słup
sku. 

- W lipcu 2018 r. wojewódzki 
konserwator zabytków wydał 
zgodę na prace renowacyjne. 
O zburzeniu obiektu nie ma 
mowy. Przejdzie on po prostu 
remont - mówi Marcin Tymiń
ski, rzecznik prasowy Pomor
skiego Wojewódzkiego Konser
watora Zabytków, podkreślając, 

że budynek znajduje się w wo
jewódzkiej ewidencji zabyt
ków. 

26 listopada 2021 r. pozwo
lenie na budowę zostało prze
niesione na spółkę Duda Deve-

lopment, należącą do Duda 
Holding. 

To deweloper, który buduje 
dla właściciela - spółki Kieru
nek Ustka, powstałej w 2021 
roku, jednocześnie inwestora. 
Katarzyna Skonieczna, kierow
niczka marketingu Duda Hol
ding sp. z 0.0., poinformowała 
nas, że powstaną dwa nowe 
sześcio- i czterokondygnacyjne 
apartamentowce. - Stary obiekt 
na zewnątrz nie zmieni swo
jego wyglądu. Zachowa swój 
kształt. Na pewno otoczymy go 
odpowiednią opieką - zapew
nia. - Prace rozpoczną się w tym 
roku. ©® 
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Kulturalny weekend dla dzieci i dorosłych 

Anna Czerny-Marecka 
anria.marecka@polskapress.pl 

Kulturalny weekend - gdzie 
pójść, czego posłuchać, co zo
baczyć... Wieczorem zabawić 
mogą się dorośli, przed połu
dniem-dzieci. 

W Piątek, 28 stycznia:, koncert 
karnawałowy w filharmonii: 
Tańce świata. Rytm, to jest to! 
Zabrzmią m.in. Tańce rumuń
skie Beli Bartoka, Taniec wę
gierski - Johannesa Brahmsa 
czy słynny Mazur z Halki Stani
sława Moniuszki. Nie zabraknie 
również hiszpańskiego tempe
ramentu, a to za sprawą 
Joaąuina Rodrigo i jego słynnej 
Fantazji dla szlachcica na gitarę 
i orkiestrę. Całości dopełni 
pełna wigoru i optymizmu, mi
sternie utkana suita na orkie
strę Appalachian Spring Aarona 
Coplanda. Wykonawcy: Orkie
stra Polskiej Filharmonii Sinfo-
nia Baltica w Słupsku pod ba
tutą Szymona Morusa oraz so
lista - utytułowany gitarzysta 
młodego pokolenia - Jakub Ko
ściuszko. Bilety40/35/30(S) zł. 

Nowy Teatr - godz. 19, farsa 
„Pomoc domowa". To swo
bodna kontynuacja kultowego 
spektaklu „Boeing Boeing". 
Autor: Marc Camoletti, reżyse
ria: Albert Osik, scenogra-
fia:Barbara Guzik, tłumaczenie: 
Bartosz Wierzbięta, Obsada: 
Magdalena Płaneta, Magdalena 
Lamża, Monika Janik, Igor 
Chmielnik, Wojciech Marcin-

„Pippi Pończoszanka" czeka na dzieci w Tęczy w sobotę 

kowski. Bilety: normalny: 45 zł, 
ulgowy: 40 zł, grupowy: 35 zł. 

Sobota, 29 stycznia: Teatr 
Lalki Tęcza - godzina 11, „Pippi 
Pończoszanka". Czy dobrze 
zorganizowane miasteczko, 
z własnymi tradycjami i zasa
dami, jest gotowe na pojawie
nie się osoby z zupełnie innym 
temperamentem? Pippi jest 
bezpośrednia w rozmowach 
dorosłymi, ma bogatą wy
obraźnię, jest odważna i lojalna. 
Jej pojawienie się w życiu 
mieszkańców powoduje wiele 
nieporozumień i komicznych 
sytuacji. Historia piegowatej 
dziewczynki, z rudymi warko

czami, kolorowymi pończo
chami i za dużymi butami, 
na pozór tylko wydaje się pro
sta. Pod osłoną dowcipu i lek
kości opowiada o tęsknotach 
za własnym miejscem, 
za ludźmi i akceptacją. Przed
stawienie dla widzów od lat 6. 

Nowy Teatr - godz. 19, farsa 
„Pomoc domowa". 

Cepelin, Stary Rynek, godz. 
17 - „Damroka" - spotkanie au
torskie z Tomaszem Manem. 
Autor „Damroki" to dramaturg, 
reżyser, doktor filologii polskiej 
i absolwent Wydziału Reżyserii 
Dramatu warszawskiej Akade
mii Teatralnej. N „Damroka. Ol

brzymy, czarodzieje i ludzie" to 
książka z przepięknymi ilustra
cjami Alicji Kocurek, wzboga
cona audiobookiem zrealizo
wanym z udziałem aktorek 
i aktorów z Teatru Lalki Tęcza 
w Słupsku. 

Niedziela, 30 stycznia: Ba
śnie Muzyczne w Filharmonii. 
Smok Wawelski. 

„Smok Wawelski" wg Kor
nela Makuszyńskiego tworzy 
barwne i oryginalne wydarze
nie, gdzie wykonawcami są nie 
tylko instrumentaliści, ale rów
nież dzieci z widowni. 

Godzina 12. Bilety 30/20 zł. 
©® 
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KOMUNIKACJA 
Słupsk: PKP 118000:2219436; 

PKS59 8424256; 

dyżurny ruchu598437110; 

MZKSłupsk59 8489300; 

Lębork: PKS598621972; MZK59 8621451; 

Bytów: PKS 59822 22 38; 

Człuchów: PKS598342213; 

Miastko: PKS 59 8572149. 

DYŻURY APTEK 
Słupsk 

pt. - niedz. „DOM LEKÓW", ul. Tuwima 4, tel. 59 

8424957 

Ustka 

pt JANTAR, ul. Grunwaldzka 27 a, t el.: 59 814-46-72 

sob.ST0KR0TKA, ul. Darłowska 7a, tel. 605352090 

niedz. PANACEUM 013, ul. Kopernika 18, tel.: 59 

814-43-67 

Bytów 

pt. -niedz. CENTRUM ZDROWIA, 

ul. Ks. dr Bernarda Sychty 3 

Miastko 
pt. - niedz.Centr. Farm. Apt. Pod Mnichem wSzpitalu, 

ul.Wybickiego30, tel.: 598223126 

Wojewódzki Szpital Specjalistyczny im. Janu

sza Korczaka, ul. Hubalczyków 1, informacja 

telefoniczna59 846 0100 

Ustka: 

Wojewódzki Szpital Specjalistyczny, ul. Mickie

wicza 12, tel. 59 81469 68; 

Poradnia Zdrowia P0Z, ul. Kopernika 18, 

tel.59 8146011; 

Pogotowie Ratunkowe - 59 81470 09 

Bytów: 

Szpital, ul. Lęborska 13, tel. 59 822 85 00; 

Dział Pomocy Doraźnej Miastko, 

tel. 59 857 09 00 

Człuchów: 

Centrum zdrowia, ul. Szczecińska 13, 

tel.59 8343142 

Miraculum, ul. Grunwaldzka 18, 

tel. 59 862 2477 

WAŻNE 

Słupsk: 

PoGqa997;ul. Reymonta, 

tel. 59 848 0645; 

Pogotowie Ratunkowe999; 

Straż MKjska986.5984332T7; 

Straż Gminna598485997; 

Straż Pożarna998, 

Straż Miejska alami986: listka 598146761697 

696498; Bytów 598222569; 
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USŁUGI MEDYCZNE 
Słupsk: 

USŁUGI POGRZEBOWE 
Kalla, ul. Armii Krajowej 15, 
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Pełna oferta pogrzebowa. 
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dachim przy grobie; 
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całodobowo: tel. 59 842 98 91,601663796. 

Winda i baldachim przy grobie. 
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Dwa zwycięstwa 
młodych koszykarzy 
Energi Geoida.pl Słupsk 
Koszykówka 

Wygraną w Straszynie rozpo
częli sezon koszykarze Energa 
SA Geoida.pl Słupsk w pomor
skiej lidze Uli. 

Pokonali wyraźnie gospoda
rzy, zespół Bryza Pruszcz Gdań
ski 47:17. 

Od początku spotkania 
słupszczanie byli skuteczniejsi 
od rywali i powiększali swoją 
przewagę. Do przerwy prowa
dzili 15 punktami 27:12. 
Po zmianie stron nasi zawod
nicy jeszcze bardziej przyspie
szyli grę, drugą połowę wygrali 
20:5 i na koniec mogli się cie
szyć z okazałego zwycięstwa. 
Słupszczanie zwyciężyli rów
nież w kolejnym spotkaniu wy
jazdowym z Bryzą Kolbudy 
(39:24). 
JAROSŁAW STENCEL 
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Na rowerze 

ZAGADKOWY LASEK 
Felieton 
Ireneusz Wojtkiewicz 
wojtkiewicz@ct.com.pl 

Będąc w różnych miejscach 
ulicy Arciszewskiego, można 
być nieco skołowanym jej pro
stym przebiegiem. Wiedzie 
bowiem niespełna 4-kik>me-
trowym dystansem od skrzy
żowania z ulicami Nad Śluzami 
i Mierosławskiego do wiaduk
tu na obwodnicy przed Krępą 
Słupską. Mimo tego prostego 
przebiegu niełatwo się zorien
tować, gdzie się znajdujemy -
w Parku Kultury i Wypoczyn
ku nad Słupią, Lasku Połu
dniowym czy na obszarze La
sów Państwowych. 

Udaję cyklistę przyjezdnego, 
chcącego się zorientować, gdzie 
zajechał. Korzystam ze ścieżki 
pieszo-rowerowej wzdłuż ul. 
Arciszewskiego, dwustronnej 
tylko w obszarze zabudowa
nym. Przebiega mniej więcej 
równolegle do widocznego 
za zabudowaniami zalesienia 
prawobrzeża Słupi. To obszar 
pomiędzy krańcem Alei Brzozo
wej a łukiem nieistniejącej, 
przedwojennej linii kolejowej 
Słupsk - Budowo. Czy to jeszcze 
teren nadrzecznego parku, czy 
już Lasek Południowy? Żad
nych znaków określających gra
nice tego terenu na południe 
od miasta, pomimo że należy 
do często uczęszczanych i to 
bez względu na porę roku i dnia. 
Może coś pomoże przegląd po
niemieckiego planu miasta? Wi
dać na nim spory klin zalesienia 

terenu o nazwie Waldkatze, 
czyli Leśny Kot. Przecież to ko
cie nazewnictwo panuje w La
sku Północnym, a nie tutaj! 

Kolejna konfrontacja dawnej 
mapy z rzeczywistością przypo
mina lata dziecięce, kiedy 
u zbiegu ulic Arciszewskiego 
i Racławickiej znajdował się 
krańcowy przystanek dawnej li
nii tramwajowej nr l. Wiodła tu 
od dworca kolejowego przez 
śródmieście. Obecnie to przy
stanek autobusowy, a resztki 
dawnej trakcji to znajdujące się 
wzdłuż chodnika maszty 
do przewodów stykających się 
z tramwajowymi pantografami. 
Pewnie jakieś relikwie techniki 
czy co? 

Jadąc dalej na południe, 
przypomina się niedawna pe
netracja Lasku Północnego, 
gdzie dzięki planszom ze zdję
ciami, mapami i opisami dowia
dywałem się, gdzie jestem i co 
tu kiedyś było. W Lasku Połu
dniowym nic nie służy takiej 
orientacji i popularyzowaniu 
wiedzy o tym obszarze, o któ
rym też wspominamy w ramce 
obok. Jest tylko stylizowana 
na leśną chatę tablica ogłoszeń 
z długim wykazem, czego się 
zabrania. 

Mijam pomnik ku czci 24 
ofiar hitleryzmu, rozstrzelanych 
w tym miejscu 7 marca 1945 
roku. Po drodze ok. 20-hekta-
rowy park im. Józefa Trendla, 
coraz popularniejsze miejsce 
pikników nad stawkami. Nie
gdyś wykorzystywano je 
do moczenia kłód drewna, 
z których miejscowy przemysł 

Lasek Południowy, zajmujący 
obszar ok. 70 hektarów, jest 
pod tym względem mniejszy 

0 prawie 100 ha od Lasku 
Północnego. Położony na pra-
wobrzeżu Słupi, wzdłuż któ

rego przebiega najdłuższa 
słupska ulica - Krzysztofa 

Arciszewskiego, licząca pra
wie 3,7 km. Ma status drogi 
kategorii powiatowej, której 
krańce sięgają granic miasta 

i gminy Słupsk. 
Wzdłuż ul. Arciszewskiego 
znajdują się tereny Parku 

Kultury i Wypoczynku 
nad Słupią oraz Lasku 

Południowego. 
Posługując się szczegółowymi 
mapami krajoznawczo - tury
stycznymi, można się zorien
tować, że Lasek Południowy 
kończy się na granicach mia

sta oraz gmin Słupsk 
1 Kobylnica - przed łukiem 

obwodnicy Słupska. Brakuje 
jednak krajoznawczej mono

grafii, która ukazywałaby 
mapy oraz opisywała te bar
dzo popularne wśród amato
rów czynnego wypoczynku 

i turystyki podmiejskie tereny. 
Ze źródeł niemieckich wiado

mo, że taką rolę pełniły już 
na przełomie XIX i XX wieku. 

Czyli wtedy, gdy dzisiejsza 
ulica imienia polskiego gene

rała Arciszewskiego swą 
nazwą upamiętniała feldmar

szałka Augusta von 
Mackensena, przy czym była 

dużo krótsza. 

meblarski pozyskiwał materiał 
do produkcji oklein. Poza tym 
szkoda, że park Trendla nie ma 
odpowiednio oznakowanego 
połączenia z równoległą drogą 
pieszo-rowerową. Jest niebez
piecznie, bo na szosie do Krępy 
grasują piraci drogowi. Ponadto 
względy bezpieczeństwa uza
sadniają pomysł zmodernizo
wania trasy pieszo-rowerowej 
w kierunku Krępy Słupskiej. 
Wymaga to wydłużenia tego 
traktu o ok. pół kilometra 
po jednej stronie, aby nie trzeba 
zjeżdżać na lewą i wracać 
na prawą stronę. Pomysł od lat 
czeka na realizację, podobnie 
jak poprawa przejścia i prze
jazdu pod wiaduktem obwod
nicy, bo wąsko jak 
w przesmyku. 

Za strzelnicą wojskową, jak 
wynika z map i rozeznania te
renu, Lasek Południowy jako 
dzielnica Słupska graniczy nie 
tylko ościennymi gminami, ale 
i obszarem należącym Lasów 
Państwowych. Wszystko do ob
jechania wąskim albo szerokim 
łukiem. Ten pierwszy to 3-kilo-
metrowa droga leśna z płyt 
jumbo, która się zaczyna tuż 
za strzelnicą, a drugi znacznie 
dłuższy prowadzi przez Krępę 
Słupską i Kusowo. Obie trasy 
zbiegają się nieopodal Głobina, 
skąd można drogą rowerową 
wrócić do Słupska albo przepra
wić się do Redzikowa, aby zali
czyć jeszcze Lasek Północny. 
Takie samonakręcanie się pod
czas jazdy jest jednym z walo
rów tych tras, czemu łatwo się 
poddać. ©® 

Nie ma i nie będzie 
ograniczania 
środków na naukę 
kaszubskiego 

Dalszy ciąg ul. Arciszewskiego w kierunku Krępy Słupskiej przebiega wzdłuż Krępskich Gór, na których części jest Lasek Południowy 

Edukacja \ 
Grzegorz Hilarecki 
grzegorz.hilarecki@polskapress.pl 

„Nie ma i nie będzie żadnego 
ograniczania środków na na
ukę języka kaszubskiego. Nie
prawdziwe informacje 
o zmniejszaniu środków 
na naukę języków wszystkich 
mniejszości i grup. w tym języ
ka kaszubskiego to manipula
cja Platformy Obywatelskiej" -
napisał rzecznik rządu i słup
ski poseł PiS Piotr Muller. Nie 
Zgadza się z tym senator ze 
słupskiego okręgu Kazimierz 
Kleina z PO. 

Jest odpowiedź na działania 
słupskich parlamentarzystów 
Platformy Obywatelskiej, sena
tora Kazimierza Kleiny i posła 
PO Zbigniewa Konwińsldego, 
którzy od kilku tygodni borą 
udział w konferencjach i alar
mują, że: po poprawce do bu
dżetu państwa na 2022 rok bę
dzie zmniejszona subwencja 
na naukę języków mniejszości 
narodowych, w tym kaszub
skiego. 21 stycznia nawet od
było się wysłuchanie publiczne 
dotyczące obcięcia subwencji 
oświatowej na języki mniejszo
ści narodowych i regionalnych 
w Polsce. 

To nie jest błaha sprawa, bo
wiem władze Bytowa infor
mują, że do tego powiatu 
wpływa co roku 17 min zł dota
cji na naukę języków mniejszo
ści, w tym kaszubskiego. 
Gdyby te pieniądze zmniej
szono, mogłoby to zagrozić ist
nieniu mniejszych placówek 
oświatowych w regionie. 

Tymczasem minister Piotr 
Muller podał: 

„Szanowni Państwo. Dro
dzy mieszkańcy Kaszub. 

Nie ma i nie będzie żadnego 
ograniczania środków na naukę 
języka kaszubskiego. Niepraw
dziwe informacje o zmniejsza
niu środków na naukę języków 

wszystkich mniejszości i grup, 
w tym języka kaszubskiego to 
manipulacja Platformy Obywa
telskiej. 

Stosowne przepisy wyko
nawcze (rozporządzenie) są 
przyjmowane po zakończeniu 
procedowania ustawy budże
towej. 

Poprawka do projektu 
ustawy budżetowej dotyczyła 
wyłącznie języka niemiec
kiego." 

Na dowód zamieścił doku
ment z poprawką do budżetu, 
że dotyczy on tylko nauki ję
zyka niemieckiego mniejszości 
niemieckiej w Polsce, a ucięte 
z tego pieniądze mająbyć prze
kazane na naukę polskiego 
w Niemczech. 

Senator Kazimierz Kleina 
z PO odpowiada: 21 grudnia mi
nister edukacji podpisał rozpo
rządzenie, w którym napisano, 
że podział pieniędzy na naukę 
języków mniejszości odbędzie 
się wedle tego samego mecha
nizmu, jak wcześniej. A to 
oznacza proporcjonalne 
zmniejszenie kwoty na naukę 
języków mniejszości. Mniejsza 
kwota będzie dzielona wedle 
tej samej wagi, jak wcześniej. 
Spowoduje to, że kwota sub
wencji oświatowej na naukę ję
zyków się proporcjonalnie 
zmniejszy. Dlatego w Senacie 
przywróciliśmy dawną kwotę 
na naukę, tak by wielkość sub
wencji oświatowej była nie
zmieniona. Ale nie zlikwidowa
liśmy kwoty z wnioskiem posła 
koalicji rządzącej, by o nią 
zwiększyć pieniądze na naukę 
języka polskiego w Niemczech. 
Znaleźliśmy na to inne źródło 
finansowania. Skoro nauka pol
skiego jest tak ważna w Niem
czech. 

Ostatecznie o kwocie na na
ukę języków mniejszości zade
cyduje Sejm w czwartek, gdy 
odbędą się głosowania popra
wek Senatu. ©® 

Piotr Muller: Nie ma i nie będzie żadnego ograniczania 
środków na naukę języka kaszubskiego 
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Kopań: Falowanie wody i ruch rumowiska dennego pod obserwacją na modelu brzegu morskiego 

Ireneusz Wojtkiewicz 
ireneuszjwojtkiewia@polskapress.pl 

X 
Z dziejów regionu 
Najnowsze wieści o lokaliza
cji pierwszej polskiej elek
trowni jądrowej głoszą, że ma 
być zbudowana w nad Bałty
kiem. gdzieś pomiędzy Lu-
biatowem a Kopalinem 
w gminie Choczewo (powiat 
Wejherowo). Historia zatacza 
więc półwieczny krąg. wszak 
w tym miejscu już prowa
dzono doświadczenia na mo
delu elektrowni, skonstru
owanym na podstawie badań 
w innym przymorskim ob
szarze. Dokładnie na mierzei 
pomiędzy jeziorem Kopań 
a Bałtykiem nieopodal Dar-
łówka. Było to pierwsze po
wojenne przedsięwzięcie te
go typu. a na wielkie profity 
z tego tytułu liczyły środko-
wopomorskie miejscowości. 
Do czasu... 

Na tych łamach 25 lipca 1975 
roku opublikowaliśmy repor
taż z badań terenu pod bu
dowę, który tak się zaczynał: 

- Z początkiem maja 
na Wybrzeże Środkowe zawi
tała grupa pomiarowo - ba
dawcza pracowników Insty

tutu Budownictwa Wodnego 
Polskiej Akademii Nauk 
w Gdańsku. Wraz z całym in
strumentarium ulokowali się 
oni koło Darłówka na mierzei 
oddzielającej jezioro Kopań 
od Bał-tyku. Prace, których 
zasadniczym celem jest m.in. 
uzyskanie danych dla opraco
wania studium lokalizacji 
elektrowni jądrowej na wy
brzeżu morskim, dobiegają 
końca. I chociaż dotychczas 
uzyskane wyniki badań oraz 
pomiarów są korzystne dla 
tego typu przedsięwzięć inwe
stycyjnych, to jednak nie jest 
powiedziane, że akurat tutaj 
kiedyś stanie elektrownia ją
drowa, bowiem jest to jeden 
z etapów poszukiwań miejsca 
i optymalnych warunków bu
dowy. 

Badania terenu pomiędzy 
jeziorem Kopań a Bałtykiem 
nadzorowali doktorzy inżynie
rowie pod kierownictwem 
szefa Zakładu Hydrauliki Mor
skiej IBW PAN w Gdańsku Ta
deusza Basińskiego oraz Ry
szarda Zeidlera i Zdzisława Ka-
sperowicza. Skrzętnie notowa
łem, co wtedy mówili: 

- Musimy rozpoznać dzia
łanie mechanizmu falowania 
wody morskiej, prądów wod
nych i ich dyfuzję, czyli roz
praszanie oraz ruch piasku 
w wodzie. Woda morska bę
dzie pobierana do chłodzenia 

reaktora atomowego, w ilości 
odpowiadającej mniej więcej 
wielkości średniej rzeki, 
na przykład: Warty lub ni
skiego stanu Wisły. Są przy
najmniej trzy koncepcje po
boru wody i jej odpływu 
z elektrowni, w których to rolę 
naturalnych zbiorników zbior
ników wodnych odegrałyby 
Bałtyk i jezioro Kopań. Osta
teczny wybór koncepcji bę
dzie rozważany podczas dal
szych badań na modelach teo
retycznym, hydraulicznym 
oraz oczywiście w warunkach 
naturalnych. Nasze badania to 
nic innego, jak właśnie opra
cowanie pewnych odpowie
dzi na pytania projektantów 
elektrowni, które pojawią się 
później w fazie projektowania 
budowli. Żeby lepiej zrozu
mieć nurtujące nas problemy, 
proponujemy obejrzeć naszą 
stację pomiarowo-badawczą. 

Zaglądając do kilku konte
nerów tego nadmorskiego 
osiedla badawczego, które też 
przykuwało uwagę tłumu 
wczasowiczów - plażowiczów, 
zauważyliśmy wiele sprzętu 
analogowego, którym stero
wał już mózg elektroniczny. 
Aparatura pomiarowo-badaw-
cza sprzężona była z oscylo
grafami i oscyloskopami, połą
czonymi z dwiema wieżami 
przekaźnikowymi, znajdują
cymi się w morzu. 

W jednym z kontenerów re
jestrowano wszelkie dane i zja
wiska interesujące badaczy tej 
części wybrzeża. Oscylografy 
kreśliły na papierze wykresy fa
lowania prądów morskich, da
jąc jednocześnie dokładny ob

raz wszystkich czynników 
współzależnych. Falowanie 
i prądy wodne są bowiem za
leżne m.in. od siły wiatru, stanu 
pogody i dlatego pomiary tych 
q'awisk były prowadzone jedno-
cześnie i wróżnychporach dnia. 

Obsługujący analogowy 
hydrofalometr morski Andrzej 
Redlich pokazał wykres falo
wania: po trosze przypominał 
zapis elektrokardiogramu, 
czyli graficzny zapis pracy 
serca. Co więcej, obok tego 

Przesmyk na mierzei przymorskiego jeziora Kopań i Bałtyku gdzie zamierzano pobudować 
pierwszą polską elektrownię jądrową 
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obiektu pomiarowego pracow
nicy zademonstrowali sondy 
do badania ruchu piasku 
w wodzie. Na podstawie ich 
zapisów można dociec, jak 
kształtuje się ruch osadów 
dennych w różnych odległo
ściach od brzegu. 

Z pokładu pływającego la
boratorium można zobaczyć 
więcej. W tym celu do plaży 
podpłynęła łódź motorowa In
stytutu Budownictwa Wod
nego PAN. Wyglądem właśnie 
przypominała pływające labo
ratorium. Wraz z doktorem inż. 
Aleksandrem Mielczarskim, 
Marianem Nieściorem i szefem 
ekipy badawczej doktorem inż. 
Tadeuszem Basińskim u steru 
popłynęliśmy do oddalonej 
o 300 metrów wieży pomiaro
wej. Po drodze badacze mie
rzyli temperaturę wody na róż
nych głębokościach. Koło 
wieży rozpływał się na wodzie 
fluorescencyjny barwnik ama-
rantowego koloru. 

- To także metoda wizual
nego badania ruchu fal i prą
dów morskich - objaśniał szef 
ekipy. 

- Tam na brzegu, na jed
nym z wysokich drzew umie
ściliśmy sprzęt fotograficzny 
z barwnym filmem. Co jakiś 
czas fotografujemy kolorowe 
plamy na morzu. Aparaturę 
pomiarową dzięki uprzejmo
ści Kapitanatu Portu w Dar-
łówku i Koszalińskiego 
Urzędu Morskiego umieścili
śmy także na małym sta
teczku pilota portowego. 
Dzięki również pomocy Wojsk 
Ochrony Pogranicza mogli
śmy rozszerzyć zakres na
szych badań. A tutaj, przy dru
giej wieży pomiarowej, pa
nują korzystne wa-runki hy
drodynamiczne - zarejestro
wano słaby ruch osadów den
nych i dobre rozpraszanie 
wody. 

- Te korzystne warunki to 
jakby... kuszące perspektywy 
energetyczne środkowego wy
brzeża - oznajmili badacze 

Andrej Redlich obsługujący hydrofalometr morski podczas badań warunków lokalizacji 
elektrowni jądrowej Kopań Wyrazy społecznego sprzeciwu dla energetyki jądrowej na murach gdańskiej starówki 

na koniec tego rejsu pływają
cym laboratorium. 

Tę opinię usłyszeliśmy po
nownie latem 1975 roku, ko
rzystając z zaproszenia 
do obejrzenia modelu projek
towanej elektrowni jądrowej, 
zbudowanego w gdańskim la
boratorium. Mniej więcej 
w tym samym miejscu, gdzie 
obecnie wyznaczono najnow
szą lokalizację. 

Co się zdarzyło w tak zwa
nym międzyczasie, a czego 
dawniej nie głoszono publicz
nie? Na przykład to, że elek
trownia jądrowa Kopań plaso
wała się na trzecim miejscu 
ówczesnych planów inwesty
cyjnych peerelu - na pierw
szym miejscu był Żarnowiec, 
na drugim Warta - Klempicz. 

Plany te wielokrotnie zmie
niano, terminy rozpoczęcia 
budów przetrwały nawet czas 
transformacji ustrojowej. Ko
lejny, jeden z wielu terminów 
budowy „atomówki" nad Ko
paniem wyznaczono pod ko
niec 2011 r. Szacowano, że bu
dowa da zatrudnienie dla ok. 
4 tys. osób, a stałą pracę bę
dzie tu miało ok. 2 tys. osób. 
Okoliczne miejscowości nad
morskie od Darłowa 
po Sławno i Ustkę upatrywały 
szanse swego rozwoju. 

Podobne nadzieje Lębork 
wiązał z rozpoczętą w 1982 
roku budową elektrowni ją
drowej Żarnowiec. Ba, w 1987 
była już zaawansowana bu
dowa osiedla mieszkanio
wego Sportowa dla obsługi 
elektrowni. Ale już nastawał 
czas społecznego sprzeciwu 
dla budowy - jak to wtedy Kopań: Marian Nieścior mocuje sondę na wieży pomiarowej zainstalowanej na morzu 
określano - strefy śmierci. Za
trzymana w 1989 roku bu- 1986 r. Czy po półwieczu zma-
dowa „Żarnowca" do dziś po- gań z własnymi, przeważnie 
pada w ruinę. Na mierzei je- nieudanymi inwestycjami 
ziora Kopań i Bałtyku nic się energetycznymi możemy 
nie zdarzyło poza wspomnia- znowu ruszyć do przodu? Wi-
nym badaniami oraz buntem dać probówki należy używać 
społecznym przeciwko tej in- zarówno w elektryczności, jak 
westycji. Działo się tak po ka- i w świadomości. 
tastrofie w Czarnobylu wiosną ©® 
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W NIEDZIELE 30. FINAŁ WIELKIEJ 
ORKIESTRY ŚWIĄTECZNEJ POMOCY 

Wojciech Nowak 
wojciech.nowak1@polskapress.pl tPjT 

Czmwołny V 

30. Finał Wielkiej Orkiestry 
Świątecznej Pomocy odbę
dzie się 30 stycznia. Poszcze
gólne sztaby przygotowują się 
do tego wydarzenia. m.in. po
przez prowadzenie aukcji cha
rytatywnych w serwisie Alle
gro. 

Wolontariusze w całym kraju 
ruszą na ulice, by zbierać pienią
dze na poprawę diagnostykiile-
czenia wzroku u dzieci. Zamie
rzeniem fundacji WOŚP jest 
kupno angiografii dwupłasz-
czyznowego do leczenia siat-
kówczaka, czyli najczęstszego 
nowotworu złośliwego gałki 
ocznej u dzieci, tomografów 
dna oka czy stołów operacyj
nych. 

Jak informuje fundacja 
Jurka Owsiaka, corocznie 
na oddziałach okulistyki dzie
cięcej hospitalizowanych jest 
kilkanaście tysięcy pacjentów. 
Jednymi z najczęstszych powo
dów, dla których dzieci trafiają 
do specjalistów z zakresu okuli
styki, są - poza pogorszeniem 
ostrości wzroku - jaskra, zaćma, 
różnego rodzaju urazy, anoma
lie rozwojowe i nowotwory. 
Wiele tych schorzeń wymaga 
wykonania zabiegów operacyj
nych - w 2019 roku przeprowa
dzono ich blisko 650, z czego 
najwięcej, ponad 25 proc. sta
nowiły operacje guzów. WOŚP, 
powołując się na specjalistów, 
zauważa, że ci ostatni zwracają 
uwagę również na krótko
wzroczność wśród dzieci i mło
dzieży, która w coraz większej 
liczbie krajów przybiera charak
ter epidemiczny, co ma bezpo
średni związek z nadmiernym 
korzystaniem z urządzeń elek
tronicznych. 

Będzie się działo w Słupsku 
Trzydziesty finał Wielkiej Or
kiestry Świątecznej Pomocy 
wystartuje w Słupsku na placu 
Zwycięstwa. Od godziny 11 
do 13 pod miejskim ratuszem 
będzie można wziąć udział 
w animacjach. Obok pokazów 
zdalnie sterowanych aut i bę
dzie też cała moc innych atrak
cji. Na liście znalazły się m.in. 
przejażdżki konno. 

Od godziny 13 finał przenie
sie się na ulicę Nowobramską, 
na tamtejszy jarmark. Przygo
towano pokazy taneczne i kon

W tegoroczną odsłonę WOŚP w Słupsku i regionie 
zaangażowanych jest 250 wolontariuszy 

Podobnie jak rok temu, tak i w tym roku swój udział w finale Wielkiej Orkiestry Świątecznej 
Pomocy wezmą Usteckie Morsy 

certy. Wydarzenie zakończy się 
ogodz.18. 

- Natomiast w Centrum 
Handlowym Jantar spotkamy 
się między godz. 15 a 20 - infor
muje Aleksandra Karnicka ze 
słupskiego sztabu WOŚP. - Tu 
też będzie szereg animacji dla 
dzieci. Odbędą się pokazy 
pierwszej pomocy i warsztaty 
rękodzieła. Zapraszamy rów
nież serdecznie do hali sporto
wej przy szkole w Kobylnicy, 
gdzie odbywać będą się pokazy 
Cheerleaders Maxi. 

W tegoroczną odsłonę 
WOŚP w Słupsku i regionie za
angażowanych jest 250 wolon
tariuszy. Organizatorzy wydali 
też 50 skarbon stacjonarnych, 
które można znaleźć wbudyn-
kach użyteczności publicznej, 
restauracjach, sklepach i klu
bach fitness. 

Gmina Słupsk gotowa na finał 
30 stycznia na terenie gminy 
Słupsk kwestować będzie 30 
wolontariuszy, których spo
tkamy na ulicach m.in. Bier-
kowa, Jezierzyc, Krępy Słup
skiej, Lubuczewa czy Wiklina. 
Z kolei w miejscowych Centrach 
Aktywności Lokalnej, w godz. 
10-13, odbywać się będą kierma
sze pysznych ciast. 

Centrum Kultury i Biblio
teka Publiczna Gminy Słupsk 
na finał przygotowało szereg 
atrakcji na terenie gminy. 30 
stycznia, wgodz. 10-13, wLądo-
wisku Kultury w Redzikowie fi
nał WOŚP odbędzie się w ra
mach zajęć z Kreatywnym Klu
bem Rodzica. 

- Podczas spotkania od
będą się warsztaty „zimnej 

Na aukcjach CKiBP Gminy Słupsk wylicytować można m.in. 
piłkę z autografami drużyny Grupa Sierleccy Czarni Słupsk 

porcelany" dla dzieci w wieku 
od trzech do sześciu lat oraz 
zajęcia umuzykalniające we
dług teorii E.E. Gordona (tzw. 
Gordonki) dla niemowląt 

i dzieci do trzeciego roku ży
cia. Dostępny będzie również 
Cyfrowy Plac Zabaw Digital 
Kids, a dla smakoszy czynna 
będzie kawiarenka - infor

muje Karolina Oszmaniec 
z CKiBP. 

Centrum orkiestrowych wy
darzeń w gminie będą Siemia-
nice, gdzie odbędzie się m.in. 
„Bieg dla WOŚP z Gminą 
Słupsk". Limit uczestników zo
stał już osiągnięty, ale organiza
torzy zapraszają wszystkich 
do kibicowania, a także zmie
rzenia się z dystansem i wpłaty 
datków na rzecz WOŚP. W ra
mach tego sportowego wyda
rzenia odbędzie się bieg główny 
na dystansie 5 km, symboliczny 
bieg rodzinny na dystansie 800 
metrów oraz analogiczne za
wody w nordic walking. Start 
„Biegu dla WOŚP z Gminą 
Słupsk" o godz. 14, przy Orliku 
wSiemianicach. 

W Siemianicach, a dokład
nie w tamtejszym Zespole 
Szkolno-Przedszkolnym im. 
Czesława Miłosza, stanie 
główna scena artystyczna. To 
tam odbywać się będą licytacje 
oraz koncerty. Wystąpią Orkie
stra Dęta Gminy Słupsk z Włyn-
kówka, Chór Pasjonata z Sie-
mianic, Młodzieżowa Drużyna 
Pożarnicza Iskierki z Bukówki, 
zespół Świtezianki z Głobina, 
Bierkowianki z Bierkowa oraz 
Zeppelinki z Jezierzyc. Swoje 
zdolności artystyczne zapre
zentują również uczestnicy za
jęć wokalnych, instrumental
nych oraz tanecznych, które 
odbywają się w Lądowisku Kul
tury. Choreografie taneczne 
przedstawią także dzieci ze 
szkoły tańca Casa de Salsa. 

Gwiazdą 30. Finału WOŚP 
w Siemianicach będzie War
szawska Orkiestra Sentymen
talna, której koncert rozpocz
nie się o godz. 18.30. 

Zespół ten wybiera to, co 
najlepsze wśród bogactwa 
sceny dwudziestolecia i czasów 
powojennych. Inspiruje się ta
kimi wykonawcami jak Adam 
Aston, Wiera Gran czy Mieczy
sław Fogg, dodając do ich 
utworów odrobinę współcze
sności, ale zachowując nadal 
styl i ponadczasowy urok ory
ginalnych melodii - zapewnia 
Karolina Oszmaniec.- Punktem 
kulminacyjnym Wielkiego Fi
nału WOŚP w Siemianicach bę
dzie się światełko do nieba, 
podczas którego grupa Elding 
zaprezentuje taniec z ogniem. 
Początek o godzinie 20 - do
daje. 

Dodatkowo wsparcie 
można okazać, korzystając 
z eSkarbonki sztabu CKiBP lub 
jednej z wielu Sztabowych Pu
szek Stacjonarnych, które roz
mieszczone zostały m.in. 
w Urzędzie Gminy Słupsk, Lą

dowisku Kultury w Redzikowie 
czy Centrum Usług Społecz
nych Gminy Słupsk. 

Orkiestra w Ustce 
W najbliższą niedzielę na ulice 
Ustki wyruszy 80 wolontariu
szy Wielkiej Orkiestry Świą
tecznej Pomocy. Będą oni zbie
rać datki na rozwój i wsparcie 
okulistyki dziecięcej w kraju. 
Kwestowanie rozpocznie się 
od godziny 9. 

Sztab WOŚP tradycyjnie 
mieści się w usteckim Domu 
Kultury, który w serwisie Alle
gro prowadzi licytacje różnych 
przedmiotów. Wylicytować 
można np. replikę okularów 
Jurka Owsiaka, vouchery do re
stauracji, spa czy profesjonalną 
sesję zdjęciową. Są też ręcznie 
wykonane czapki, szeroko po
jęte rękodzieło, gadżety WOŚP, 
wykonana z zapałek i mająca 
ponad 140 cm wysokości 
Wieża Eiffla, a nawet... kolacja 
z burmistrzem Jackiem Mani-
szewskim - każdy znajdzie coś 
dla siebie. 

W południe na plaży za
chodniej do udziału w finale 
dołączą Usteckie Morsy. Miło
śnicy zimnych kąpieli zaproszą 
spacerujących wzdłuż brzegu 
do wsparcia WOŚP. W tym sa
mym czasie przy fontannie 
na promenadzie Sylwia Mike 
poprowadzi zajęcia zumby, 
które rozgrzeją wszystkich 
uczestników. 

Swój udział w finale WOŚP 
zaznaczą też seniorzy - Zwią
zek Emerytów, Rencistów i In
walidów w swojej siedzibie 
przy ul. Legionów 2 zorganizuje 
kiermasz ciast. Wypieki czekać 
będą na smakoszy od godz. 10 
do 17. 

- Ponadto Hotel Grand Lu
bicz zaplanował na basenach 
różnego rodzaju atrakcje dla 
najmłodszych, z których do
chód będzie przeznaczony 
na WOŚP. W finale wezmą też 
udział miłośnicy off-roadu 
z grupy Ustka 4x4 Off Road. 
Przygotują oni liczne atrakcje -
możliwe będzie wzięcie 
udziału w przejeździe na spe
cjalnie przygotowanej trasie, 
zorganizowane zostanie ogni
sko oraz licytacje charytatywne 
- informuje Eliza Mordal, rzecz
nik Urzędu Miejskiego wUstce. 

Chętni na przeżycie off-
roadowej przygody i chcący 
przy okazji wesprzeć WOŚP po
winni kierować swe kroki 
do Duninowa, gdzie o godzinie 
9 przy budynku Ochotniczej 
Straży Pożarnej odbędzie 
zbiórka. Zapisy jeszcze trwają. 
©® 


